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Campagne: Op zaterdag 4 februari, 10.30u-14.30u waren we op de Geitenkamp-markt, Nationaal Zorgfonds + 

Huur te Duur. Op woensdag 8 februari,  10.30u-12.30u, op de markt Drieslag, Nationaal ZorgFonds  + Huur te Duur. Op 

vrijdag 10 februari, waren we van 10.30u-12.30u op de Markt centrum: Nationaal ZorgFonds. En zaterdag 11 februari, 

10.30u-14.30u: winkelcentrum Kronenburg, Nationaal ZorgFonds (verzamelen bij hoofdingang, buiten).

Op woensdag 15 februari, 10.30u-12.30u, staan we op de markt aan de Drieslag, Nationaal ZorgFonds + Huur te Duur.

Op zaterdag 18 februari: Actiedag Nationaal ZorgFonds , Den Haag, ook voor niet-SPleden (dus neem je buurvrouw mee, 

5,= p.p. voor de bus, een broodje, en koffie)

column duurzaamheid Paul Kusters

100x100x100 / afval = grondstoffen + rest
In Arnhem experimenteren we al geruime tijd met het scheiden van afval. Het meeste 
afval bestaat uit grondstoffen die hergebruikt kunnen worden. De laatste drie maanden 
van het afgelopen jaar hebben we er een tandje bij gedaan, samen met onder andere 
ex-wielrenner Maarten Tjallingii. De Groene Vos, het centrum voor duurzame leefstijl, 
vroeg 100 deelnemers om 100 dagen lang, 100% afval te scheiden en de reststroom zo 
klein mogelijk te maken. De resultaten waren indrukwekkend: gemiddeld produceert een 
Arnhems huishouden 111,7 kilo afval in die periode. De deelnemers zaten op 8,3 kilo. Dit 
betekent dat niet alleen de reststroom aanzienlijk verminderde, maar dat ook de manier 
waarop je je afval scheidde flink verbeterde. Het gemiddelde is natuurlijk afhankelijk van 
de samenstelling van je huishouden. Dat van ons bestaat uit twee personen en het ge-
middelde lag mede daardoor rond de 0,200 kilo per week. Was dat nou moeilijk?

Na een weekje of drie uitproberen ging 
het beter scheiden haast vanzelf. En 
een uitdaging maakt het ook een beet-
je tot een sport. We wilden zeker onder 
het algemene gemiddelde blijven en 
ons persoonlijk ‘record’ behouden: 
we hebben één week helemaal geen 
restafval gehad. Dat laatste is in ons 
huishouden helaas maar een keer 
gelukt. Wat ons opviel is dat we steeds 
beter naar het afval zijn gaan kijken. 
Het is helaas niet altijd duidelijk in wel-
ke afvalstroom een product moet. Wat 
doe je met een bubbeltjesenvelop? Of 
met de doordrukstrip van medicijnen? 
Als je een beetje fanatiek bent dan kun 
je sommige theezakjes in vier verschil-
lende stromen onderscheiden: papier, 
gft, textiel (touwtje) en metaal (nietje).

Twee doelstellingen lijken elkaar een 
beetje in de weg te zitten: afval schei-
den en afval weigeren. Hoe beter we 
ons afval scheiden des te meer kan er 
hergebruikt worden. Daardoor neemt 
de afvalberg beduidend minder snel 
toe. 

Maar in ons huishouden willen wij ook 
het aantal verpakkingen minimalise-
ren. Waarom zou je een komkommer 
in plastic willen hebben? Waarom 
moet er een plastic ‘showvenster’ in 
een papieren broodzak zitten? Waar-
om plakt de AH een sticker op een 
appel? Waarom zijn koeken in een zak 
nog eens apart verpakt? Wij zijn veel 
beter naar het gebruik van verpakkin-
gen gaan kijken. We namen bewust zo 
min mogelijk verpakkingen mee naar 
huis. En dat is een uitdaging.

Wat ons betreft stelt de 100x100x100 
uitdaging dus ook dringende vragen 
bij het accepteren van afval. Soms 
zijn de oplossingen eenvoudig: een 
eigen boodschappentas voorkomt een 
plastic draagtas, groenten en fruit op 
de markt kopen beperkt het aantal 
extra verpakkingen, gebruik een eigen 
recycle zak(je), luiers kun je wassen 
(sinds wanneer zijn we dat vergeten?) 
en voor tal van andere producten zijn 
er oplossingen te vinden.

En misschien kan het nog anders: 
als de supermarkt de verpakking 
belangrijk vindt (gemakkelijk voor de 
kassaverwerking), waarom verzamelt 
de winkel niet zelf de verpakkingen? 
Na het afrekenen de verpakking 
eraf, voor zover dat mogelijk is, en in 
verzamelbakken stoppen, die door de 
winkelketen met het dagelijks trans-
port naar de afvalstoffencentrale gaan 
voor hergebruik. Samen het probleem 
aanpakken!

En eerlijk gezegd: die 100 dagen vlo-
gen voorbij. De Groene Vos gaf goede 
ondersteuning, via een forum deelden 
we tips en ideeën. Onze allerkleinste 
pedaalemmer is nu voor het restafval. 
Als we alle Arnhemmers naar een lager 
gemiddelde willen krijgen, dan zullen 
we serieus aandacht moeten besteden 
aan goede voorlichting voor iedereen.
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AGENDA
•  Woensdag 15 februari van 10.30u-12.30u 

staan we op de markt aan de Drieslag.
• Zaterdag 18 februari: Actiedag Nationaal             
 ZorgFonds                
•  Dinsdag 21 februari is er om 18.00u 

stamppotavond in het SP partijhuis aan 
de Dovenetellaan.

DRINGEND GEZOCHT: Tribunebezorg(st)ers per direct voor de wijken Rijkerswoerd (plm 24 leden) 
en Kronenburg (8 leden) Per 1 april voor de wijk Malburgen West (plm 14 leden).
Verder graag (actieve) leden die zich beschikbaar stellen om in te vallen in verschillende wijken in heel 
Arnhem. Opgeven bij Sonia Groenewoud: s.groen17@gmail.com of arnhem@sp.nl     BEDANKT!

DOE MEE MET SP!
Bouwen aan een solidaire samenleving 
waarbij menselijke waardigheid en ge-
lijkwaardigheid centraal staan, dat doen 
we samen! Samen actie voeren voor een 
Nationaal ZorgFonds, samen actie voe-
ren voor Huur te Duur, samen de straat 
op! Wil jij daar bij zijn en aan meewer-
ken? Of iets anders doen zoals folderen, 
campagne voeren voor komende Twee-
de Kamer verkiezing, meedenken en 
-praten over voor ons belangrijke onder-
werpen, ondersteunen van ons bestuur?

Meld je aan via arnhem@sp.nl. Wil je 
eerst hier meer over weten? Neem dan 
telefonisch contact op met Diana, tel.nr. 
06 18 96 34 95.

Vanaf heden  kan iedereen met een klacht over aanvullend openbaar vervoer voor 

de regio Arnhem-Nijmegen (AVAN) terecht op de website van de SP Arnhem. Aan-

leiding hiervoor zijn de vele klachten die de SP fractie Arnhem over deze dienstver-

lener bereikten. Daarnaast worden de huidige gebruikers  die afhankelijk zijn van 

AVAN met betrekking tot hun mobiliteit, gedwongen om een WMO pas aan te vragen 

omdat zij anders per 21 februari geen gebruik meer mogen maken van aanvullend 

openbaar vervoer. Maandag 23 januari heeft de fractie van de SP Arnhem daarom 

mondeling vragen gesteld aan het college over dit besluit van provinciale staten. 

De maatregel heeft gevolgen voor enkele honderden inwoners van Arnhem. De SP 

verwacht dat naast de reguliere klachten over de dienstverlening van AVAN er vele 

klachten binnen zullen komen over het door provinciale staten genomen besluit en 

heeft daarom een meldpunt geopend op haar website.

Kort met Geert Ritsema
Geert, hoe lang ben je nou al wethouder? 

Dat ben ik nu precies zeven maanden en een week.

En bevalt het? 

Het bevalt heel erg goed, het is veel leuker dan ik had 

verwacht. Je kan op zowel kleine als grote onderwerpen 

iets voor mensen betekenen en dat bevalt prima. Van 

vergunningen tot het realiseren van sociale woningbouw 

maar ook op het gebied van bereikbaarheid en openbaar 

vervoer is er genoeg om voor te strijden.

Maar welke resultaten heb je dan al

kunnen boeken?

Eén van de belangrijkste resultaten die ik heb 

mogen boeken is op het gebied van de soci-

ale huur. Ik heb in goede samenwerking met 

Gerrie prestatieafspraken met de woning-

bouwcooperaties gesloten waarin staat dat ze 

genoeg sociale woningen gaan realiseren. Arn-

hem krijgt minimaal 22.000 (sociale) huurwo-

ningen. Dat betekent dus dat de coöperaties 

gaan bijbouwen. Daarnaast mag de huur niet 

meer stijgen dan de inflatie. Dat betekent dat 

de mensen er niet op achteruit gaan.

Top! Wat doe je zoal nog meer? 

Ik ben bezig met het realiseren van meer ruimte 

voor fietsers en OV in de binnenstad… Ik voer 

daar goede gesprekken en discussies over 

met de mensen in de stad. Die gesprekken 

gaan bijvoorbeeld over de bereikbaarheid van 

de binnenstad, laatst nog prima gesprekken 

over gevoerd in CASA.

Je komt uit Amsterdam. Arnhem of 

Amsterdam? 

Arnhem, natuurlijk he!! 

SP Arnhem opent meldpunt klachten AVAN


